
 
18. juni 2015  

 

   

I henhold til Inatsisartut forretningsorden § 37 skal jeg hermed stille følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmålene: 

1. Rejekvoterne for 2015 er reduceret med 14 %, hvilket har medført, at flere rejefiskere 

vil opfiske kvoten meget tidligt, hvilke alternativer kan fiskerne forvente for resten af 

året?  

 

2. Det er kun tilladt at indhandle helt små havkatte til Royal Greenland, hvad skal man 

stille op med fisk som er over 4kg? 

(Medlem af Inatsisartut Nikolaj Jeremiassen, Siumut) 

 

Begrundelse: 
Første spørgsmål: Det meste af vort kæmpe havområde udnyttes ikke kommercielt i dag og vi er 

gået til valg på, at skulle udnytte ressourcerne i havet mere optimalt end i dag, hvorfor jeg vil høre, 

om det ikke kan lade sig gøre, at udnævne de ikke-udnyttede havområder til forsøgsfiskeriområder, 

således at disse kan udnyttes til brug for de rejefiskere, der kommer til at fiske kvoten for hurtigt op 

og som dermed vil kunne deltage i forsøgsfiskeriet.  

 

Det andet spørgsmål: Det er kun omkring 5 fiskearter, der i dag indhandles til fabrikkerne og her er 

havkatten en af dem, men i forbindelse med havkatte fiskeriet er de fleste over 4 kg - skal disse da 

bare smides ud? Eller kan man forestille sig, at man måske kan bane vejen for, at disse havkatte kan 

indhandles? 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage.  


